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Z Á P I S N I C A 

z 5. rokovania Miestneho zastupiteľstva 

Mestskej časti Košice – Juh  konaného dňa 30.5.2023 v zasadačke Miestneho úradu MČ 

Košice – Juh na Smetanovej ul. č. 4, Košice so začiatkom 

o 16.00 hod. 

 

K bodu 1: Otvorenie rokovania, určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice a voľba 

návrhovej komisie, schválenie programu 

______________________________________________________________________________ 

p. Anna Súkeníková, starostka MČ Košice - Juh (ďalej len „starostka“):„Vážené 

poslankyne, vážení poslanci. Otváram 5. rokovanie Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti 

Košice-Juh, ktoré bolo podľa ustanovenia § 13 ods. 1 a § 13 ods. 4 písm. a) zákona Slovenskej 

národnej rady číslo 369/1990 Zb. zákona o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a 

podľa § 15 ods. 2 písm. a) zákona Slovenskej národnej rady číslo 409/1990 Zb. zákona o meste 

Košice v znení neskorších predpisov riadne a v čas zvolané. Na dnešnom rokovaní Vás všetkých 

srdečne vítam.  Svoju neúčasť na dnešnom rokovaní vopred nikto neospravedlnil.  S sú prítomní 

všetci poslanci. Prv, ako začneme rokovať prezentujte sa.  Konštatujem, že pán poslanec Breicha 

bude chvíľku meškať.  Konštatujem, že v tejto chvíli je podľa prezentácie na rokovaní 12 

prítomných poslancov, takže miestne zastupiteľstvo je uznášania schopné. Vážené poslankyne, 

vážení poslanci, za zapisovateľku z dnešného rokovania určujem zamestnankyňu Mestskej časti 

Košice-Juh páni Marcelu Zeleňákovú. Za overovateľov zápisnice určujem pani poslankyňu Silviu 

Mackaničovú a pána poslanca Petra Múdreho. Do návrhovej komisie, ktorá prednesie návrhy 

uznesení z dnešného rokovania navrhujem zvoliť poslancov- za predsedu pána Radovana Sušilu,  

za členov pána Adama Očkajáka,  a pána Romana Nagya. Má nikto iné návrhy ? Ak nie, dávam 

hlasovať, kto je za, aby členmi návrhovej komisie boli navrhnutí poslanci. Nech sa páči hlasujte.“ 

Hlasovanie č. 1  

Číslo bodu :1 

Otvorenie rokovania, určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice, voľba návrhovej 

komisie a schválenie programu zasadnutia 

Za: 12 poslancov, proti: 0, zdržal sa hlasovania: 0 

starostka: „Za 12, proti 0, zdržalo sa 0, konštatujem, že. tento návrh prijatý bol. Vážené 

poslankyne, vážení poslanci, návrh dnešného programu rokovania je uvedený v pozvánke, ktoré 

Vám bola zaslaná elektronicky spolu s informáciou o tom, že materiály na rokovanie miestneho 

zastupiteľstva k jednotlivým bodom sú zverejnené na elektronickom úložisko vytvorenom pri 

poslancov Miestneho zastupiteľstva Mestskej časti Košice-Juh. Teraz žiadam návrhovú komisiu 

o prednesenie návrhu na uznesenie k návrhu programu dnešného zasadnutia miestneho 

zastupiteľstva podľa programu, ktorý bol zverejnený na úradnej tabuli a na webovom sídle 

mestskej časti teda podľa pozvánky.“  
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1. Otvorenie rokovania, určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice, voľba návrhovej 

komisie a schválenie programu zasadnutia 

2. Návrh Programového rozpočtu Mestskej časti Košice – Juh na roky 2023 – 2025 

3. Návrh na prenájom nebytových priestorov v budove Spoločensko-relaxačného centra, 

Milosrdenstva 4, Košice pre Slovenský zväz protifašistických bojovníkov z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa 

4. Návrh na prenájom nebytových priestorov v budove Spoločensko-relaxačného centra, 

Milosrdenstva 4, Košice pre Občianske združenie USMEJ SA NA MŇA z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa 

5. Diskusia 

6. Záver 

Návrhová komisia: „Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti Košice - juh podľa platných 

právnych predpisov schvaľuje body zverejneného programu 5. zasadnutia miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Košice - Juh.“  

starostka: “Nech sa páči, dávam hlasovať.“  

Hlasovanie č. 2  

Číslo bodu :1 

Otvorenie rokovania, určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice, voľba návrhovej 

komisie a schválenie programu zasadnutia 

Za: 12 poslancov, proti: 0, zdržal sa hlasovania: 0 

starostka: “Za 12, proti 0, zdržalo sa 0, konštatujem, tento návrh prijatý bol. Chcem sa opýtať, 

či niekto z poslancov má návrh na zmenu alebo doplnenie programu ? Nikto sa nehlási. Vážené 

poslankyne, vážení poslanci, môžeme prejsť k bodu číslo 2.“ 

K bodu 2: Návrh Programového rozpočtu Mestskej časti Košice – Juh na roky 2023 – 

2025 

______________________________________________________________________________ 

starostka: „Bod číslo 2 je Návrh Programového rozpočtu Mestskej časti Košice-Juh na rok 2023 

až 2025 Návrh Programového rozpočtu Mestskej časti Košice-Juh na roky na 2023 až 2025 bol 

prerokovaný v poslaneckých kluboch, ako aj na spoločnom stretnutí mňa ako starostky s 

poslaneckými klubmi. Všetky dohodnuté pripomienky boli zapracované a takto bol aj návrh 

rozpočtu predložený na rokovanie komisií, ktoré ho bez pripomienok odporúčali predložiť na 

schválenie. Rovnako aj miestna rada. Návrh rozpočtu bol zverejnený na úradnej tabuli a rovnako 

aj na webovej stránke mestskej časti v zmysle zákonných požiadaviek. K návrhu rozpočtu je 

priložené aj stanovisko pani kontrolórky Mestskej časti Košice-Juh s odporúčaním - schváliť 

návrh rozpočtu na rok 2023. Nech sa páči, otváram rozpravu ku tomuto bodu. Ak sa nikto  nehlási 

do rozpravy, poprosím ešte vedúceho finančného oddelenia, aby povedal pár viet k nášmu 

rozpočtu. Nech sa páči pán inžinier Zahoranský, máte slovo.“  
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p. Zahoranský, ved. OEaM: „Ďakujem pani starostka za slovo. Vážení poslanci, v podstate už 

ani nemám čo dodať, pretože návrh rozpočtu bol detailne prerokovaný na jednotlivých 

poslaneckých kluboch, následne na každej komisii som sa osobne zúčastnil, kde som ešte 

zodpovedal prípadné ďalšie otázky. Viete veľmi dobre, že návrh rozpočtu je zostavený na rok 

2023 celkovo ako prebytkový, tento prebytok je tvorený poplatkom za rozvoj, ktorý pokiaľ 

zastupiteľstvo schváli jeho ešte čerpanie v tomto roku, tak bude čerpané, pokiaľ nie, tak tieto 

finančné prostriedky sa prenesú do ďalších rokov, s ktorými  potom vie mestská časť disponovať. 

Návrh rozpočtu samozrejme nie je nejaký nástroj, ktorý je nemenný. Už teraz v tejto chvíli vieme, 

že budeme predkladať potom na zastupiteľstvo nejaké návrhy na jeho zmeny a doplnenie. 

Dôležité samozrejme je, aby bol rozpočet na rok 2023 schválený. Ďakujem všetkým za podporu 

a verím, že dnešné zastupiteľstvo ho teda jednoznačne schváli.“  

starostka: “Ďakujem veľmi pekne pán inžinier, nech sa páči, o slovo sa hlási pán poslanec 

Blanár.“ 

p. Blanár, poslanec MZ: "Ďakujem za slovo pani starostka. Tak ja by som asi jednou vetou,  

keďže máme rozpočet, je to najdôležitejší bod a aby sme neprešli diskusie, tak mi to nedá, 

ďakujem všetkým zúčastneným, ktorý sa vlastne stretli na pracovných rokovaniach, či už je to 

pán Zahoranský na pracovnom stretnutí nášho klubu, potom na ďalšom stretnutí oboch kluboch, 

kde sme si naozaj vyjasnili tú tému rozpočtu, kde sme sa snažili kompromisne dohodnúť na 

niektorých bodoch tak, aby sme sa vtesnali do nejakých čísel. A preto v podstate aj dnes sme tu 

a rozpočet máme na schvaľovaní a takmer nikto nie je v diskusii, pretože tá diskusia prebehla 

ďaleko dozadu. Takže, naozaj ďakujem všetkým, ktorí v podstate sa na tom zúčastnili a verím, 

že dnes všetci hlasujeme za rozpočet. Jediným nedostatkom momentálne predloženého rozpočtu, 

ktorý vidím a máme tu na  schvaľovanie je to, že máme 5. mesiac a len 7 mesiacov na to,  aby 

sme ho naplnili. Do budúcnosti dúfam, že ho budeme trochu skôr schvaľovať. Ďakujem.“ 

starostka: "Ďakujem veľmi pekne pán poslanec, do diskusie sa nikto nehlási. Týmto považujem 

diskusiu za uzavretú a poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu na uznesenie.“  

Návrhová komisia: "Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti Košice-Juh v súlade s § 11 ods. 4 písm. 

b) zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov, s § 14 ods. 3 

písm. d) zákona SNR č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov a v súlade s 

ustanovenia zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene 

a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov 

A) schvaľuje 

1. Programový rozpočet Mestskej časti Košice – Juh na rok 2023  

 v € 

Príjmy celkom 5 320 786 

Výdavky celkom 5 230 883 

Rozdiel - prebytok 89 903 

  

Bežný rozpočet  
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Príjmy 3 918 907 

Výdavky 3 866 398 

Rozdiel - prebytok 52 509 

  
Kapitálový rozpočet  
Príjmy 664 868 

Výdavky 1 364 485 

Rozdiel - schodok -699 617 

  
Finančné operácie  
Príjmové 737 011 

Výdavkové 0 

Rozdiel - prebytok 737 011 

 

2. použitie Rezervného fondu na rok 2023 vo výške 84 734 € v súlade s § 15 ods. 2 zákona                  

č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov. 

3. finančné prostriedky vo výške 4 000 € na rok 2023 v zmysle VZN č. 1/2022 o poskytovaní 

dotácií z rozpočtu Mestskej časti Košice – Juh. 

B) poveruje 

starostku Mestskej časti Košice – Juh  

v súlade s § 11 ods. 4 písm. b) zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších 

predpisov, s § 14 ods. 3 písm. d) zákona SNR č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších 

predpisov, s § 14 ods. 2 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy 

a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov ako aj v súlade so 

Zásadami hospodárenia s finančnými prostriedkami Mestskej časti Košice – Juh aktualizovať 

Programový rozpočet: 

- o účelovo určené prostriedky poskytnutých zo štátneho rozpočtu, z Európskej únie a iných 

prostriedkov zo zahraničia poskytnutých na konkrétny účel, z rozpočtu iného subjektu verejnej 

správy a darov, ak darca určí účel daru, 

- o prostriedky krátkodobých návratných zdrojov financovania na vyrovnanie časového nesúladu 

medzi príjmami a výdavkami bežného rozpočtu a nevyčerpaných prostriedkov 

z predchádzajúcich rokov v rámci príjmových a výdavkových finančných operácií, 

-  o nevyhnutné zmeny v priebehu rozpočtového roka rozpočtovými opatreniami v časti bežného 

rozpočtu do výšky 10% a v časti kapitálového rozpočtu do výšky 2% schváleného rozpočtu. 

C) berie na vedomie 

Programový rozpočet Mestskej časti Košice – Juh na roky 2024 a 2025 v zmysle predloženého 

návrhu. 

Súčasťou tohto uznesenia je tabuľková časť Programového rozpočtu Mestskej časti Košice – Juh 

na roky 2023 - 2025.“ 
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starostka: "Ďakujem veľmi pekne, poprosím o hlasovanie.“  

Hlasovanie č. 3  

Číslo bodu : 2 

Návrh Programového rozpočtu Mestskej časti Košice – Juh na roky 2023 – 2025 

Za: 13 poslancov, proti: 0, zdržal sa hlasovania: 0 

starostka: „Za 13, proti 0, zdržalo sa 0, konštatujem, že Návrh  Programového rozpočtu Mestskej 

časti Košice-Juh na roky 2023 až 2025 bol schválený. Ďakujem.“ 

K bodu 3: Návrh na prenájom nebytových priestorov v budove Spoločensko-relaxačného 

centra, Milosrdenstva 4, Košice pre Slovenský zväz protifašistických bojovníkov z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa 

______________________________________________________________________________ 

starostka: „Vážené poslankyne, vážení poslanci, bodom číslo 3 dnešného rokovania je Návrh na 

prenájom nebytových priestorov v budove Spoločensko-relaxačného centra, Milosrdenstva 4 

Košice pre Slovenský zväz protifašistických bojovníkov z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Už 

aj v minulosti táto organizácia bola v našej mestskej časti. Dňa 15. 5. 2023 požiadali mestskú časť 

Košice-Juh o prenájom nebytových priestorov o celkovej ploche 32,14 m² v Spoločensko- 

relaxačnom centre za účelom vykonávania úloh podľa § 3 číslo 487/2013 Zb. zákona o 

protifašistickom odboji v postavení a pôsobnosti Slovenského zväzu protifašistických bojovníkov 

na dobu neurčitú. Je tam výška nájmu 125 EUR na mesiac na dobu neurčitú a navrhujeme ho 

posúdiť ako hodný osobitný zreteľ plus média. Finančná komisia prerokovala návrh a uznesenie na 

osobitný zreteľ neprijala. Komisia kultúry, mládeže športu a propagácie samosprávy ho tak isto 

prerokovala aj ho odporučila predložiť na rokovanie miestneho zastupiteľstva Mestskej časti 

Košice-Juh. Miestna rada na svojom zasadnutí 22. 5. 2023 tak isto prerokovala tento materiál a 

odporučila ho predložiť na schválenie na najbližšie rokovanie miestneho zastupiteľstva. Tu by som 

chcela zase  zopakovať, že Spoločensko-relaxačné centrum je vo finančnej strate a preto by sme 

chceli pritiahnuť aj takýmto spôsobom príjmy do našej mestskej časti a by som týmto chcela aj 

vyzvať poslancov, aby schválili tento osobitný zreteľ a tým pádom znížili stratu v Spoločensko- 

relaxačnom centre. Ďakujem. Nech sa páči, otváram rozpravu. Pán poslanec a pán zástupca Knap.“  

p. Knap, poslanec MZ: "Ďakujem pekne. Uvedená organizácia už raz požiadala o nájomné, o 

možnosť nájomného vzťahu voči mestskej časti. Historicky chcem pripomenúť, že táto 

organizácia tu sídlila dokonca v tejto budove, viac ako 20 rokov tu mala sídlo za predchádzajúceho 

vedenia. Práve združenie protifašistických bojovníkov je jedným z našich partnerov, keď budeme 

v mesiaci jún organizovať stretnutie Matice slovenskej, tak je táto organizácia aj partnerskou 

organizáciou. Zároveň chcem podotknúť, že združenie protifašistických bojovníkov spolu s 

Maticou slovenskou budú mať sled prednášok na základných školách, zatiaľ v Mestskej časti 

Košice-Juh,  aj v iných mestských častiach, kde práve spoločné myšlienky budú prednášať deťom 
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v tom najlepšom duchu. Rozhodnutie je  samozrejme slobodné na každom z Vás. Určite sme boli 

radi, keby sme aj takúto organizáciu v Mestskej časti Košice-Juh mali. Ďakujem.“  

starostka: "Ďakujem veľmi pekne pán poslanec. Ďakujem, týmto ukončujem rozpravu, poprosím 

návrhovú komisiu o prednesenie návrhu."  

Návrhová komisia: "Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti Košice-Juh podľa platných právnych 

predpisov schvaľuje prenájom nebytových priestorov o výmere 32,14 m2 so sociálnym zázemím 

v budove Spoločensko-relaxačného centra, Milosrdenstva 4, Košice, č. súp. 462 na parc. č. 

1237/6, k. ú. Južné mesto, zapísanej na LV č. 13161 Okresným úradom Košice, katastrálnym 

odborom za cenu 125,00 €/mesiac občianskemu združeniu - Slovenský zväz protifašistických 

bojovníkov, Hlavná 68 B-25, 040 01 Košice, na dobu neurčitú z dôvodu hodného osobitného 

zreteľa podľa § 9a ods. 9 písm. c) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 

predpisov. Majetok bude prenajímaný za účelom plnenia úloh občianskeho združenia, a to najmä 

presadzovania demokratických a humánnych odkazov slovenského národnoemancipačného 

hnutia začatého štúrovcami, ktorého proces pokračujúci v rokoch druhej svetovej vojny bojom za 

národné oslobodenie a proti fašizmu vyvrcholil Slovenským národným povstaním."  

starostka: "Ďakujem veľmi pekne, nech sa páči hlasujte." 

Hlasovanie č. 4  

Číslo bodu :3 

Návrh na prenájom nebytových priestorov v budove Spoločensko-relaxačného centra, 

Milosrdenstva 4, Košice pre Slovenský zväz protifašistických bojovníkov z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa 

Za: 7 poslancov, proti: 1, zdržal sa hlasovania: 5 - návrh prijatý nebol 

starostka: „Za 7, proti 1, zdržal sa 5, konštatujem, že tento návrh prijatý nebol. Ďakujem veľmi 

pekne.“ 

K bodu 4: Návrh na prenájom nebytových priestorov v budove Spoločensko-relaxačného 

centra, Milosrdenstva 4, Košice pre Občianske združenie USMEJ SA NA MŇA z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa 

______________________________________________________________________________ 

starostka: „ Prejdeme k bodu číslo 4. Bod číslo 4 je Návrh na prenájom nebytových priestorov   

v Spoločensko-relaxačnom centre na Milosrdenstva 4. Tak isto je to pre Občianske združenie 

Usmej sa na mňa z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Občianske združenie Usmej sa na mňa 

bolo už aj v minulosti u nás na zastupiteľstve, aj rokovalo so mnou ako so starostkou a dňa 12. 5. 

požiadalo mestskú časť o prenájom nebytových priestorov o celkovej ploche 102,08 metra 

štvorcového na 1. poschodí budovy Spoločensko-relaxačného centra za vykonávanie činnosti, 

ktorej cieľom je vzdelávanie a začleňovaní ľudí so zdravotným postihnutím do spoločnosti na 

dobu neurčitú. Predmetné nebytové priestory o výmere 102,08 m² navrhujeme prenajať 
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Občianskemu združeniu Usmej sa na mňa vo výške 102,08 EUR na mesiac na dobu neurčitú.  

Tento prípad navrhujeme posúdiť ako prípad hodného osobitného zreteľa a podľa zákona o 

majetku obci v znení neskorších predpisov. Tak isto zámer prenajať majetok z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa bol zverejnený na úradnej tabuli a internetovej stránke Mestskej časti Košice-

Juh dňa 15. 5. 2023. Materiál bol prerokovaný vo finančnej komisii a na komisii kultúry mládeže 

športu a propagácie samosprávy, ktoré odporučili tento materiál predložiť na miestne 

zastupiteľstvo. Miestna rada tak isto na zasadnutí 22. 5. 2023 prerokovala tento materiál a 

odporučila ho predložiť na schválenie na najbližšie rokovanie miestneho zastupiteľstva. Ku tomu 

by som chcela podotknúť, že dnes  o 10.30 hod. mi prišiel návrh od iného občianskeho združenia, 

o tomto návrhu som sa dozvedela 15 minút pred začatím miestneho zastupiteľstva, ktoré nám 

dalo cenovú ponuku 500 EUR bez médií a nazýva sa to Občianske združenie "V šatke". 

Občianske združenie, ktoré by malo záujem komunikovať s matkami po pôrode, venovalo by sa 

laktačnému poradenstvu, poradenstvu ergonomického nosenia detí a poskytujú aj psychickú 

podporu pre rodičov, mamičky. Tak do budúcna alebo možno keď tento osobitný zreteľ by 

neprešiel, tak by som navrhovala, aby sme sa uberali týmto smerom, aby sme oslovili toto 

občianske združenie, keďže vedia viacej prispieť do našej mestskej časti. A ja, ako starostka sa 

tiež musím pozerať na to, aby bol tam aj finančný prínos, nielen spoločenský.  Z mojej strany asi 

tak všetko. Nech sa páči otváram rozpravu. Nech sa páči pán poslanec Knap.“  

p. Knap, poslanec MZ:" Ďakujem pekne za slovo, ja by som poprosil pána Ing. Zahoranského  

k vyjadreniu k navrhovanej sume, a zároveň aj k ekonomickej situácii SRC za posledný polrok a 

hlavne posledný štvrťrok ako sa vyvíja finančnú situáciu. Ďakujem pekne. Potom budem  ešte 

pokračovať.“ 

p. Zahoranský, ved. OEaM: "Čo sa týka ekonomického vývoja v rámci Spoločensko- 

relaxačného centra, tie informácie už odzneli viackrát. Za rok 2022 dané stredisko vykázalo stratu 

necelých 20.000 EUR, za 1. kvartál, čo znamená, k 31.3 je tam vykázaná strata priebežne niečo 

cez 10.000 EUR, čiže toto sú finančné ukazovatele.“ 

p. Knap, poslanec MZ: "Ďakujem pekne, chcem len upozorniť poslanecký zbor, že týmto 

osobitným zreteľom určite sme naklonení tomu, aby občianske združenia získavali takéto 

priestory za takúto cenu, ale v tom prípade, že na to máme. My si musíme uvedomiť, že tento 

stav, ako sme aj debatovali na rade pani starostky, vieme ekonomicky udržať maximálne do konca 

tohto roka, tak, aby sme vyšli v ústrety aj občianskemu združeniu aj druhému poslaneckému 

klubu. Pretože musíme sa na to pripraviť, že Spoločensko-relaxačné centrum, tak ako je nastavené 

to financovanie a  našou snahou bolo zlepšiť tú ekonomickú situáciu, vykáže podstatne väčšiu 

stratu. Myslím, že to je asi každému jasné do konca roka. Tak je to na zamyslenie. Budeme niečo 

schvaľovať, chceme byť veľmi ústretoví, ale reálne v tejto ekonomickej situácii v rámci 

nákladových stredísk na to nemáme. Ale do konca roka to vykryjeme a možno by sa mal k tomu 

vyjadriť aj predseda finančnej komisie, ja by som ho tým pádom vyzval, čo si o tom myslí ako 

predseda finančnej komisie, zároveň ako aj finančník. Ďakujem.“ 
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starostka: "Ďakujem veľmi pekne, nech sa páči pán predseda finančnej komisie o krátke 

stanovisko k danej situácii. Myslím si, že ste to rozoberali aj na finančnej komisii.“ 

p. Tobák, poslanec MZ: "Ďakujem pekne za slovo, aj za výzvu, takže neviem prečo táto 

informácia odznela pri bode 4 a nie pri bode 3, však sa jedná o SRC rovnako. Ale dobre, tak 

odznela až pri bode 4.  Myslím si, že tento bod bol diskutovaný dlho, aj podmienky, v podstate 

bavili sme sa o tom, že práve toto občianske združenie má veľký potenciál využívať aj pridružené 

služby, ktoré tam budú, čo vlastne by malo za následok navýšenie tržieb z tých ostatných  služieb 

ktoré ponúkame, čím by to stredisko malo nejakým spôsobom rásť. Je super, že sa ozvalo ďalšie  

občianske združenie, kde vlastne si myslím, že na takéto konzultácie a pod. možno im bude stačiť 

oveľa menšia miestnosť, nepotrebujú až také veľké, lebo nebudú mať toľko detí, napr., ktoré sa 

tam budú pohybovať, čiže tých 32 m², čo vlastne sme v bode 3 neschválili ako prípad hodný 

osobitného zreteľa, tak vlastne im môžeme ponúknuť tento priestor a v podstate tam máme rovno 

6000.EUR Keď zrátame tých proste s tými ďalšími pridruženými platbami 6000 EUR plus 6000 

EUR tak máme nejakých 12 000 EUR.  Máme vykrytý 1. kvartál. Samozrejme viem, že pán 

zástupca diskutoval aj so spoločnosťou T-Systems na  možnú spoluprácu aj v oblasti 

Spoločensko- relaxačného centra, kde sme boli vyzvaní na to, aby sme predložili nejakú stratégiu 

ako rozvíjať ďalej to zariadenie. A v podstate sme diskutovali na finančnej komisii s pánom 

tajomníkom našej komisie p. Zahoranským, že mesto nám škrtlo dotáciu, takže to je ďalšia vec, 

ktorú musíme riešiť. Takže áno, situácia je komplikovaná, ale čo sa týka možnosti prenájmu, tak 

vlastne toto tu by mohlo práve tieto dve občianske združenia napríklad majú alebo môžu spôsobiť 

to, že tá návštevnosť stúpne, lebo nemôžeme sa zameriavať len na dôchodcov. Lebo evidentne s 

nimi to neutiahneme, keďže ani ekonomicky nie sú ako schopní nám pomôcť viacej ako reálne 

vlastne platia za služby, ale zase práve tie deti ich rodičia, atď. tam je vlastne potenciál získať 

ďalšie zdroje. Takže  som rád, že to budeme schvaľovať, som rád že sme neschválili ten predošlý 

bod, lebo je tam  možno priestor pre zaujímavejšou spoluprácu ako teraz hovorila pani starostka 

a uvidíme ako dopadne hlasovanie. A samozrejme, budeme to riešiť ďalej na ďalšej finančnej 

komisii počas roka. A musíme si pripraviť plán spolu s vedením na rok 2024. Ďakujem veľmi 

pekne."  

starostka: " Ďakujem veľmi pekne pán poslanec, pán predseda. Áno, ako ste povedali, situácia 

je komplikovaná, no nie neriešiteľná, takže určite to budeme riešiť. Ešte by som chcela 

podotknúť, že občianske združenie Usmej sa na mňa mi zaslalo aj motivačný list, v ktorom 

uvádzajú, že by chceli využívať naše služby - to je bazén, posilňovňa, stolný tenis, saunu a 

organizovať rôzne výstavy workshopy v priestoroch a inak by to malo pokryť približne okolo 

300 EUR - 400 EUR mesačne, tak ja pevne verím, že to, čo sa píše v tom motivačné liste budú aj 

spĺňať a z mojej strany je to tak všetko, nech sa páči nasleduje pán poslanec Blanár, ktorý sa 

prihlásil do rozpravy máte slovo."  

p. Blanár, poslanec MZ: "Ďakujem za slovo pani starostka. Ja si myslím, že tak ako sme na toto 

zastupiteľstvo s týmto bodom boli pripravení, bolo to prejednané bolo to prejednávané aj u Vás 

pani starostka  na nejakom pracovnom stretnutí s daným predmetným o. z., čiže, sme v tomto 
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bode. Takéto atómovky tu budú prichádzať možno nabudúce, možno aj v slove pre verejnosť, 

takže mali by sme sa držať toho, tento bod, ktorý  máme teraz na schvaľovaní nevylučuje ďalšiu 

spoluprácu s ďalšími oz ako je povedané naše spoločensko kultúrne centrum je veľké, veľké 

priestory a máme tam ďalšie priestory a určite na pracovnom stretnutí ja vidím, že je možnosť 

určitej dohody. Takže, aby sme si boli si myslím, že na istom, nikto sa nebráni ďalšej spolupráci 

a prílevu ďalších peňazí pre naše SRC. Takže, v tomto bode asi toľko, ja nechcem zachádzať do 

detailov, ale nie my sme tu teraz táto strana TÍM juh, ktorý upozorňuje na to, že nejaká situácia 

nie je dobrá a že treba hľadať ďalšie rezervy. Pán zástupca starostu na každom zastupiteľstve s 

tým prichádza, že jednoduchou treba riešiť situáciu. Áno, treba riešiť situáciu, ale tak ako pri 

osobitných zreteľoch, tak treba sa pozerať na to, že ja neviem, keď sa zriaďujú nové miesta, keď 

sa prijímajú noví zamestnanci, keď sa rozhodlo z pozície  nie nás ako poslancov, že budeme mať 

plateného zástupcu starostu, to nie sú naše rozhodnutia a tieto rozhodnutia padli bez nás a 

zaťažujú rozpočet mestskej časti. Takže hovorme si, aj v jednom prípade, aj v 2. prípade otvorene 

pravdu,  sme v bode osobitný zreteľ pre OZ do SRC, tak tu neriešme iné veci. Máme o chvíľočku 

rok 2024, ja verím tomu, že rozpočet pre rok 2024 budeme pripravovať na jeseň, ak k tomu sa 

vráťme na jeseň, uvidíme aká bude situácia, aký ostane fond, ako naložíme s rozpočtom roku 

2023, čo dokážeme reálne minúť z tohto roku. Pretože treba povedať, že naozaj tých 7 mesiacov 

je dosť málo, ak budeme zostavovať rozpočet pre rok 2024 potom si môžeme povedať, čo ďalej 

v prípadne v spolupráci s tými OZ, ktoré, ktoré máme, takže dnes asi toľko. Ďakujem.“  

starostka: "Ďakujem veľmi pekne pán poslanec, čo musím povedať, náš úrad je personálne 

poddimenzovaný, takže snažíme sa šetriť. Aj z pozície starostky sa snažím šetriť, nemáme ani 

prednostu, na niektorých oddeleniach chýbajú bohužiaľ zamestnanci a na niektorých oddeleniach 

je toľko práce, že niektorí zamestnanci fakt vážne nezvládajú a nestíhajú.  Ale lepím finančnú 

situáciu ako sa len dá. Bohužiaľ, aj mesto sa postavilo k našej mestskej časti tak, ako sa postavilo, 

že tie dotácie boli zobraté. Tak, taká je situácia, ale riešime, hľadáme spôsoby, hľadáme možnosti, 

hľadáme externé zdroje, ale všetko chvíľu trvá. Nech sa páči pán poslanec Knap s faktickou."  

p. Knap, poslanec MZ: "Ďakujem pekne pán poslanec Blanár za pripomenutie, myslím, že 

všetky informácie si vždy mal podané, takže to ti musím trošku oponovať a želám šťastné 

hlasovanie pri tomto bode. Takže stačí len načúvať."  

starostka : "Ďakujem nech sa páči pán poslanec Očkaják.“ 

p. Očkaják :"Ďakujem pekne za slovo, ja by som len doplnil pána zástupcu aj p. Blanára,  v 

podstate snažili sme sa dlhšiu dobu nájsť vhodného nájomcu, ideálne by to bolo s vyššou sumou, 

ale ako prebehla dohoda medzi klubmi, ak dôjde k neplneniu záväzkov zo strany OZ, prípadne 

nejaká iná dohoda, tak máme trojmesačnú lehotu a môžeme tú zmluvu vypovedať. Asi toľko som 

chcel k tomu dodať. Ďakujem." 

starostka: " Pokiaľ sa nemýlim, tak, keďže je to osobitný zreteľ, tak takisto osobitný zreteľ 

musíme zrušiť miestnym zastupiteľstvom. Ale ako sme sa dohodli s klubmi na miestnej rade, tak 
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pokiaľ sa nebudú plniť tie záväzky občianskeho združenia, tento osobitný zreteľ sa zruší. a 

budeme hľadať iné finančné možnosti. Nech sa páči pán poslanec Blanár."  

p. Blanár, poslanec MZ :" Naozaj za náš klub môžem potvrdiť pani starostka tak, ako ste 

povedali, tu je ponuka od OZ, ktorú dali na papier, nemáme dôvod zatiaľ neveriť tejto ponuke a 

ak nebude obojstranná spokojnosť, tak samozrejme nie je dôvod z našej strany. Hovorím za náš 

klub, aby sme jednoducho znásilňovali niečo a tlačili do spolupráce, ktorá nefunguje, takže musí 

táto spolupráca byť obojstranná,  nám to musí vyhovovať a samozrejme predmetnému OZ 

musíme dať priestory, prípadne služby, ktoré vieme ponúknuť a z našej strany samozrejme to 

musí byť tiež za nejakú odmenu finančnú. Takže, tak ako ste povedali, je to osobitný zreteľ, ktorý 

dnes prijímame a ak ho bude treba zrušiť, tak zase len zastupiteľstvom, ako ste povedali, A 

nechcel som faktickou na faktickú, keďže sa to nedá, takže pán zástupca, mali sme tu roky túto 

funkciu, tá funkcia bola neplatená, tá funkcia potom bola platená 100 eurami mesačne a to, že 

táto funkcia bude platená 1.500 EUR mesačne, s nami nikto nekonzultoval a ani nikto nám 

oficiálne neoznámil. To sme sa dozvedeli z médií a z iných článkov. Takže, nie všetky informácie 

sme sa dozvedeli transparentne a vopred. Ďakujem."  

starostka: "Nech sa páči pani poslankyňa Ivančová."  

p. Ivančová, poslankyňa MZ: " Ďakujem pekne, ja len, aby sme to nepredlžovali,  ja by som 

chcela všetkých poprosiť a poďakovať dopredu, keď to OZ schválime. My máme ako MČ šťastie, 

že prídu k nám, sú celoslovensky známi,  robia úžasnú robotu a sú naozaj veľmi uznávaní na 

celom Slovensku medzi tou komunitou. Čiže, urobia nám reklamu, použijú všetky tie dostupné 

veci, ktoré sľúbili, že použijú. Vďaka pani Mackaničovej sme ich pritiahli k nám a dúfam, že 

pritiahnu oni k nám prospešné veci.“ 

starostka: "Ďakujem veľmi pekne, ja osobne sama za seba musím povedať, že s týmto návrhom 

som nesúhlasila, lebo je tam dosť nízka suma, ale boli sme behať aj s pánom kolegom Očkajákom 

na jednom charitatívnom behu v Košiciach, kde sme stretli toto občianske združenie, mladí 

usmievaví ľudia s dobrou energiou a vtedy ma to zlomilo, že pevne verím, že budú prínos pre 

našu mestskú časť. Vidím, že do diskusie sa nikto nehlási, týmto ukončujem diskusiu, nech sa 

páči, poprosím návrhovú komisiu na prečítanie návrhu.“  

Návrhová komisia: „Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti Košice-Juh podľa platných právnych 

predpisov schvaľuje prenájom nebytových priestorov o výmere 102,08 metra štvorcového v 

budove Spoločensko relaxačného centra Milosrdenstva 4 Košice súpisné číslo 462 na 

parc. č. 1237/6 katastrálne územie južné mesto zapísanej na LV číslo 13161 Okresným úradom 

Košice katastrálnym odborom za cenu 102 EUR 08 centov za mesiac občianskemu združeniu 

Usmej sa na mňa Pod šiancom 1H, 04001 Košice na dobu neurčitú z dôvodu hodného osobitného 

zreteľa podľa § 9 a ods. 9 písm. c) zákona č. 138 z roku 1991 Zb. o majetku obcí v znení 

neskorších predpisov. Majetok bude prenajímaný za účelom vykonávania činnosti, ktorej cieľom 

je vzdelávanie a začleňovanie ľudí so zdravotným postihnutím do spoločnosti, podpory 

voľnočasových aktivít s cieľom obohatenia života ľudí sa zdravotným postihnutím, vyhľadávanie 
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možností a foriem zapojenia týchto ľudí do majoritnej komunity rovesníkov organizovaním 

rôznorodých spoločenských kultúrnych a športových podujatí tak, aby sa, čo najviac približoval 

k bežnému svetlu zdravých ľudí. Pomoc a poradenstvo rodinám v núdzi aj jednotlivcom so 

zdravotným postihnutím s umiestnením sa na trhu práce."  

starostka: "Ďakujem veľmi pekne, nech sa páči, poprosím vás hlasovať.“  

Hlasovanie č. 5  

Číslo bodu: 4 

Návrh na prenájom nebytových priestorov v budove Spoločensko-relaxačného centra, 

Milosrdenstva 4, Košice pre Občianske združenie USMEJ SA NA MŇA z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa 

Za: 10 poslancov, proti: 0, zdržal sa hlasovania: 3 

starostka: „Za 10, zdržali sa 3 proti 0, konštatujem, že tento návrh prijatý bol.  Ďakujem veľmi 

pekne.“ 

K bodu 5: Diskusia 

_____________________________________________________________________________ 

starostka: „Vážené poslankyne, vážení poslanci ďalším bodom v poradí nášho rokovania je 

diskusia. Týmto otváram diskusiu. Nikto sa nehlási, tak by som chcela oznámiť, že najbližšie 

miestne zastupiteľstvo sa plánuje na 20. 6. s tým, že na 14 00 by sme dali miestne riadne 

zastupiteľstvo a potom o 16 00 oceňovanie osobností Mestskej časti Košice-Juh. 16.6.2023 nás 

čaká koncert Matice slovenskej, na ktorý ste  tak isto všetci srdečne vítaní, potom o dva týždne v 

pondelok tak isto kontrolný deň o 13:00 hod.- lokality Turgenevova, Lomonosovova.  Ďalšia 

informácia, ktorú by sa Vám chcela povedať, prestrešenie ľadovej plochy na Alejovej ulici riadne 

pokračuje podľa stavebného denníka bez problémov momentálne. Ďalšia informácia, ktorá je v 

našej mestskej časti sa začalo s druhým kosením, postupne od Jantárovej sa prechádza cez Južnú 

triedu, Rastislavovu až smerom na sídlisko Železníky. Kosenie má na starosti správa mestskej 

zelene, takže pokiaľ máte niektoré úseky, ktoré neboli pokosené, vynechané, môžete ich 

kontaktovať. Ďalej na Turgenevovej ulici je revitalizácia vnútrobloku, niektorí občania sa 

sťažujú, ale všetko je vyvesené na stránke mesta Košice, kde bol ten projekt schválený. Z mojej 

strany všetko, do diskusie sa nikto nehlási.“  

K bodu 6: Záver 

_____________________________________________________________________________ 

starostka: „Vážené poslankyne, vážení poslanci, program dnešného zasadnutia miestneho 

zastupiteľstva sme vyčerpali, ďakujem Vám za účasť na dnešnom zasadnutí a týmto rokovanie 

končím. Ďakujem.“ 
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